
Zápis z jednání 
koordinační poradní skupiny (KPS) zřizovatelského odboru OÚP 

pro činnost Ústavu územního rozvoje Brno 
 
 
 
Jednání dne:  5. prosince 2002 
Místo konání:      MMR, zasedací síň, Letenská 3, Praha 1  
Přítomni: dle prezenční listiny 
Omluveni:  Ing. arch. D. Grabmüllerová, Mgr. J. Kubečka, Mgr. A. Marková,  

Ing. S. Cysař, Ing. arch. J. Florian  
 
 
Program jednání: 
 
1. Změny ve složení členů KPS  
2. Hodnocení činnosti ÚÚR Brno v roce 2002 
3. Projednání plánu práce ÚÚR Brno pro rok 2003 
4. Různé 
 
 
ad 1) Změny ve složení členů KPS 

 
Z důvodu personálních a organizačních změn na ministerstvu bylo členské složení KPS 

aktualizováno. S účinností od 1.prosince 2002 byl do funkce člena KPS nově jmenován RNDr. Jan 
Svoboda (OKRR), a odvoláni byli: Ing.Hana Veselá (OISF) a Ing.Prokop Šmíd (OPHS).   
 
 
ad 2) Hodnocení činnosti ÚÚR Brno v roce 2002 

 
Zástupci jednotlivých sekcí ministerstva (sekce 3, 4, 5, 6 a 7): PhDr. B. Křížová (ORCR),  

Ing. J. Gregor (OFS), RNDr. J. Svoboda (OKRR), Ing. arch. H. Bártová (OÚP) a RNDr. J. Klíma (OBP) 
zhodnotili kvalitu spolupráce s ústavem a výstupů zadávaných úkolů v roce 2002. Shodně bylo 
konstatováno následující: 

  
 spolupráce ústavu s ministerstvem je i nadále na vysoké úrovni; 
 činnost ústavu je velmi kvalitní, ústav vstřícně reaguje na veškeré požadavky a připomínky 

jednotlivých zadavatelů; 
 výstupy zadávaných úkolů splnily požadavky všech dotčených odborů a jejich úroveň je vysoká; 
 ústav okamžitě reagoval na potřebu řešení nových úkolů v souvislosti se srpnovými povodněmi; 
 je odborně na výši zajišťována kontinuita stávajících poznatků ústavu s nově řešenými projekty;    
 ústav poskytuje velmi kvalitní rešeršní práce a konzultační služby k odborným tématům; 
 byl vyzdvižen kvalitní odborný potenciál ústavu a vstřícný přístup jeho pracovníků při plnění všech 

zadaných úkolů; 
 ústav rovněž vykazuje velmi dobrou spolupráci v oblasti účetnictví a výkaznictví. 

 
Ústavu bylo vysloveno poděkování za spolupráci v roce 2002. Zástupci všech sekcí ocenili efektivní 
způsob řízení činností ústavu zřizovatelským odborem OÚP a v tomto smyslu se vyjádřili pro další 
pokračování úspěšné spolupráce s ústavem. Zástupce zřizovatelského odboru Ing.arch. H. Bártová 
vyjádřila spokojenost s odbornou spoluprací mezi jednotlivými sekcemi ministerstva a se vzorným 
vyplňováním předávacích protokolů (součásti ukončených úkolů) na straně odborných garantů 
zadavatelských úkolů. 
 
 
Vyjádření Ing. A. Navrátilové (ÚÚR):   
 
 rok 2002 byl v historii činnosti ústavu nejnáročnější z důvodů jak vysoké nemocnosti zaměstnanců 

ústavu, tak i z okamžitého plnění neplánovaných úkolů, nad rámec schváleného plánu činnosti, 
v souvislosti se zmiňovanými srpnovými povodněmi. 
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 Výhrada: nedostatečná zpětná vazba s ORRP v souvislosti s vypracováním 2 publikací („Rozvoj 
vesnice“ a „Nové stavby pro venkov“). Ústav požadoval od ORRP uskutečnění kontrolních dnů, 
resp. vypracování stanoviska, k čemuž nedošlo.  

Řešení: OÚP písemně požádá ORRP o vyjádření k této záležitosti.  
 
 

Vyslovené náměty a připomínky: 
 
 Prof. Ing. arch. K. Maier, CSc. (FA ČVUT): tak vzorná a velice záslužná práce ústavu by měla být 

v budoucnu více prezentována veřejnosti. Publicita ústavu by se měla posílit. Ing.D.Špalková (MU 
Brno): vyslovila požadavek podílet se jako zástupce kooperační instituce na vypracování návrhů 
zadávacích listů z důvodu posouzení využitelnosti výstupů. 

Řešení: návrhy zadávacích listů aktuálních v roce 2003 budou zaslány na MU Brno  
za účelem vyjádření možných námětů a připomínek. 

 Ing. A. Navrátilová (ÚÚR): úpravy zadávacích listů ze strany kooperační instituce lze provádět 
pouze se souhlasem dotčeného zadavatelského odboru ministerstva a ústavu. 

 Ing. arch. Bártová (OÚP): vyzvala účastníky jednáni k vypracování připomínek k návrhům 
zadávacích listů (náměty ke kooperaci, k využitelnosti výstupů, atd.). Termín pro zaslání těchto 
připomínek na OÚP je do 20. prosince 2002. Všechny aktuální návrhy zadávacích listů jsou 
uloženy na serveru ministerstva „O“, v adresáři „KPS“ (cesta: O:\KPS\Ukoly_ZL). Zástupcům FA 
ČVUT a MU Brno budou tyto zadávací listy zaslány elektronickou poštou. 

 
 

 
ad 3) Projednání plánu práce ÚÚR Brno pro rok 2003 
 
 K předloženému návrhu plánu práce pro rok 2003 nebyly vysloveny žádné výhrady jak  
po stránce věcné, tak i z pohledu hospodaření s finančními prostředky. Způsob zpracování plánu  
a evidence jednotlivých úkolů je vyhovující. 
 Ing. arch. H. Bártová (OÚP): upozornila na maximální kapacitní vytíženost ústavu v roce 2003 

stávajícími úkoly. Prostor pro řešení dodatečně uplatňovaných úkolů nepřichází v úvahu. 
 Ing. A. Navrátilová (ÚÚR): připustila event. možnost řešení pouze případných malých operativních 

úkolů (nad rámec plánu práce). 
 Ing. arch. Martin Tunka, CSc.: zvýšené kapacitní nároky na ústav vyžaduje zejména řešení  

2 závažných úkolů: „Příprava nového stavebního zákonu a prováděcích vyhlášek“ a „Politika 
územního rozvoje“, a s tím spojené zavádění nových předpisů do praxe. 

 Prof. Ing. arch. K. Maier, CSc. (FA ČVUT): vyslovil námět na monitorování velkých investic 
(regionálního a nadregionálního významu), např. průmyslové zóny, logistická centra, nákupní 
centra; a tento monitoring by v souvislosti se současnou vyčerpanou kapacitou ústavu mohl být 
silným argumentem pro personální posílení ústavu do budoucna.  

 
 
 
ad 4) Různé 
 
 V souvislosti s určením příštího termínu schůzky KPS bylo konstatováno, že vnikne-li potřeba 
projednat naléhavý problém vyžadující účast jednotlivých sekcí, bude operativně svolána KPS  
(např. v případě prodiskutování závažných připomínek ke znění výroční zprávy ústavu, která se bude 
projednávat v březnu 2003 a bude poskytnuta členům KPS). Přesný termín svolání KPS bude sdělen 
v dostatečném předstihu. 
 
 
 
 
 
 
 
V Praze dne 12.12.2002 
 
Zapsala: Ing.Daniela Lešková, CSc.  


